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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Tervezik-e a Magyar Természettudományi Múzeum 
Debrecenbe költöztetését?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A Magyar Természettudományi Múzeum sorsa továbbra is bizonytalan. Ön tavaly decemberben egy
televíziós műsorban azt nyilatkozta, hogy “A kormánynak az a döntése, hogy létrehozzuk az új 
Természettudományi Múzeumot. Egyelőre úgy tűnik, hogy ez valahol vidéken, az egyik nagy 
egyetemi városunkban jön létre, hogy méltó feltételeket tudjunk teremteni.”

A Magyar Természettudományi Múzeum több mint 200 éves intézmény, Magyarország legnagyobb 
természetrajzi (ásványtani, kőzettani, földtani, őslénytani, növénytani, állattani, embertani) 
gyűjteménye. A 11 millió darabos gyűjtemény a nemzetközi élmezőnyhöz tartozik, és olyan 
együttműködési hálózatnak a tagja, melyben Európa legtekintélyesebb intézményei vesznek részt, 
köztük a párizsi, berlini, londoni természettudományi múzeum.

Vitán felül áll, hogy nemzeti kulturális kincsünknek, a Magyar Természettudományi Múzeumnak a 
múltjához és jelentőségéhez méltó elhelyezést kell kapnia, ami tekintettel van a gyűjtemény 
mozgathatóságának korlátaira, a benne dolgozó és kutató szakemberek megtartására, az intézmény 
nemzetközi beágyazottságára és hozzáférhetőségére az ország bármely pontjáról. A múzeum 
számára mindezen szempontoknak egy, a most három budapesti helyszínen található gyűjtemény 
egységes elhelyezésére alkalmas méretű, fővárosi épület felelne meg.

A vidéki, a fővárostól több száz kilométerre való elhelyezés a Magyar Természettudományi 
Múzeum szakmai ellehetetlenülését, a tudományos-kutatói munka leépülését, a hozzáférés 
szűkülését vonhatja maga után, túl azon, hogy a gyűjtemény szállítása a darabok sérülésével, 



károsodásával járhat. Ha a muzeológusok nem vállalnák a költözést, nem lenne, aki hozzáértő 
módon gondozza a gyűjteményt.

Ön 2018. szeptember 1-től 2020. augusztus 31-ig a debreceni autóipari központ, illetve környezete 
gazdasági, oktatási és kulturális fenntartható fejlődéséért felelős kormánybiztosa. Ezzel 
összefüggésben Ön is illetékes a Magyar Természettudományi Múzeum sorsát illetően, hiszen 
korábban felmerült, hogy a Múzeumot Debrecenbe költöztetnék. Bár a Múzeum március 15-éig 
kidolgozott egy javaslatot arra, hogy - erősítendő a vidéki jelenlétet – Debrecenben is létesüljön egy
tagintézmény kiállítóhellyel, eddig erre nem érkezett válasz.

Kérdésem az, hogy mik a kormány tervei a Magyar Természettudományi Múzeummal, meddig 
tartják még bizonytalanságban az intézményt? Mikor születik döntés a Múzeum sorsáról?

Debrecen fejlesztése kapcsán számol-e annak lehetőségével, hogy a Természettudományi Múzeum 
ott kapjon elhelyezést? Elfogadható lenne-e ehelyett egy olyan megoldás, ami a vidéki jelenlétet 
tagintézmény létesítésével biztosítaná, erősítené?

Várom válaszát!

Budapest, 2019. június 27.

Tisztelettel,

Szél Bernadett
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